
P r o t o k ó ł Nr XLIII A/2023
z sesji Rady Gminy Skoroszyce
z dnia 31.03.2023 r.

W dniu 31.03.2023r w  Sali posiedzeń Urzędu Gminy w Skoroszycach odbyła Sesja Rady 
Gminy.

Na sesji obecnych było 13 radnych
Nieobecni: Radna Gawlas i Radny Kapinos
Ponadto obecni byli:
Pani Wójt – Barbara Dybczak, Z-ca Wójta – Pan Bernard Rudkowski, Pani Skarbnik –
Agnieszka Kaczmarczyk, kierownik GZEASiP, Kierownik GOPS , Panie Dyrektor ZSP w 
Skoroszycach i Sidzinie, Z-cy Dyrektorów ZSP w Chróścinie  oraz ZSP w Skoroszycach

Ad 1.Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Pan Henryk Sokołowski przywitał obecnych, 
podziękował w imieniu Pani J.Pieli – byłej Skarbnik Gminy, za wieloletnią współpracę, następnie 
otworzył obrady.

Odczytał porządek obrad

1.Otwarcie obrad.
2. Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji .
3. Informacja o pracy Wójta za okres od poprzedniej sesji.
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.
5. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapo-
biegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Skoroszyce w 2023 r.
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania ro-
dziny za 2022 rok oraz przedstawienie potrzeb związanych z realizacją zadań
8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na  na współdziałanie Wójta Gminy Skoroszyce
oraz Kierownika Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół i Przedszkoli w zakre-
sie m. in. wysokości przyznanego Dyrektorowi wynagrodzenia za pracę oraz kształcenia specjalne-
go uczniów.
9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań zawartych w Wieloletnim Programie Współpracy Gmi-
ny Skoroszyce  w 2022 r.  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi podmiotami,  o  których
mowa w art. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontaria-
cie.
10. Wolne wnioski i zapytania.
11. Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
12. Informacje i komunikaty Przewodniczącego RG.
13. Zakończenie posiedzenia.

Przewodniczący RG  zaproponował rozszerzenie porządku obrad o pkt 9 a, następnie zarządził 
głosowanie w tej sprawie..
W głosowaniu nad rozszerzeniem porządku obrad udział wzięło 13 radnych  
13 radnych głosowało za rozszerzeniem porządku obrad.o pkt 9a :
podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres kolejnych 3 lat.
Ad.2 Następnie Przewodniczący RG zaproponował głosowanie nad przyjęciem protokołu  
poprzedniej sesji bez odczytywania.
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych  



13  radnych głosowało za przyjęciem protokołu bez  odczytywania z sesji  z 14.02.2023 r  

Ad.3
SPRAWOZDANIE WÓJTA

22.02.23 r.

Zad. „ Oświetlenie uliczne na ul. Ogrodowej w Skoroszycach – wykonanie lampy drogowej 
hybrydowej Jupiter 24 HL-6, cena brutto 22 900 zł, termin 31.03.23 r. Wyk Jacek Bułdys firma 
ZWES spółka jawna, Nysa, Piłsudskiego 71.

24.02.23 r.

Na podst. umowy między Rządem Rzeczypospolitej Polskiej a Rządem Republiki Federalnej 
Niemiec o grobach ofiar i przemocy totalitarnej zwrócono się do Wójta Gm. o wydanie zgody na 
przeprowadzenie prac sondażowo- ekshumacyjnych na grobie wojennym żołnierzy niemieckich z II
wojny światowej. Działka komunalna obrębie Mroczkowej. Wyraziłam zgodę.

25.02.23 r.

Zebranie sprawozdawcze OSP Skoroszyce

1.03.23 r.

Spotkanie z uczniami ze szkół z gm. Skoroszyce, Grodków, Paczków na Polanie Śmierci, dziękuję 
za współpracę Kryptonimowi T-IV

2.03.23 r.

WFOŚiGW organizatorem spotkania samorządowców w kwestii transformacji energetycznej, roli 
jst w tej kwestii.

3.03.23 r.

Spotkanie Subregionu Południowego dot. alokacji środków unijnych.

5.03.23  r.

Uroczystość w Starym Grodkowie na Polanie Śmierci w związku z obchodami Narodowego Dnia 
Pamięci Żołnierzy Wyklętych.

6.03.23 r.

 Spotkanie z Poseł K. Czocharą dotyczące dofinansowania do zakupu samochodu strażackie-
go dla OSP Chróścina.

 Wybory sołtysa w Giełczycach. Gratuluję  ponownego wyboru P. Sołtys Wioletcie Hacz- 
Biedzie.

9.03.23 r.

 Unieważnienie postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na zad. „Przebudowa 
istniejącej stacji uzdat wody wraz z siecią wodociągową na terenie Gm. Skoroszyce” reali-
zowanego w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład. Na całość realizowanego zadania nie
wpłynęły żadne oferty. Finansowanie z Polskiego Ładu. Zadanie składa się z 3 części. Roz-
budowa stacji uzdatniania wody przeznaczyliśmy 2 700 000 zł, druga część – wymiana wo-
domierzy 1 450 000 zł, trzecia część – dostawa wraz z montażem hydrantów 850 000 zł. Fir-
ma Orange Polska SA Warszawa zgłosiła się na wyk trzeciej części w kwocie wyższej o pra-
wie 22 000 zł. Przetarg unieważniono.

 Wybory sołtysa i rady sołeckiej w m. Pniewie. Sołtysem została M. Lenartowicz. Gratulacje.
10.03.23 r.



 Podpisanie umowy na dofinansowanie Stowarzyszenia „Plon” Skoroszyce, 13 marca podpi-
sanie umowy z ‘Ogrodnik” Chróścina, 15 marca z LZS Czarnolas, „Góral’ Sidzina, łączne 
kwotą 50 000 zł

 Dzień Sołtysa.
11.03.23 r.

Zebranie sprawozdawcze w St. Grodkowie z OSP Stary Grodków.

13.03.23 r.

Wybory sołtysa i rady sołeckiej w Sidzinie.

14.03.23 r.

W Opol Urzędzie Woj. Wojewoda opolski Sławomir Kłosowski podpisał z przedstawicielami 
samorządów umowy na dofinansowanie inwestycji dr. Nasza gmina  otrzymała dofinansowane w 
wys 4 364 247,86 zł dofinansowania na budowę ul. Działkowej i Chabrowej, co stanowi 70% 
wartości zadania.

15.03.23 r.

Wybory sołtysa w St. Grodkowie. Sołtysem został M. Niedzielski. Gratulacje.
18.03.23 r.

Spotkanie sprawozdawcze OSP w Makowicach – ostatnie z 6 naszych jednostek OSP działających 
na terenie Gm. Skoroszyce.

20.03.23 r.

 Konferencja dyrektorów placówek oświatowych.
 Wybory sołtysa w Brzezinach.

21.03.23 r.

 Wręczenie stypendiów naukowych i sportowych, podsumowanie konkursów przedmioto-
wych, podsumowanie 1. półrocza r szk. 20022/23.

 Wybory sołtysa w Mroczkowej. Został Kazimierz Winnik. Gratulacje.
22.03 23 r.

Spotkanie z przedstawicielem Tauronu w sprawie niedomówień dot. włączania i wyłączania 
oświetlenia ulicznego.

23.03.23 r.

 Konkurs gminny ‘Młodzież zapobiega pożarom”. Wyniki na fb Wójta Gm.
 Zebranie wiejskie w Skoroszycach- wybór sołtysa. Sołtysem został Wojciech Kozioł. Gratu-

lacje.
24.03.23 r.

 Posiedzenie wspólne 3 stałych komisji działających przy RG.
 Wizyta Wiceministra Obrony Narodowej M. Ociepy.

27.03.23 r.

 Spotkanie z Zarządem SIPROLu.
Wybory Sołtysa w Czarnolesie. Wybrany J. Hellebrandt. Gratulacje.

 28.03.23 r.

Zarząd Powiatu zaproponował dotację w  kwocie:



 2 250 zł na zakup i montaż lamp solarnych na terenie boiska w Brzezinach,
 2 250 zł na doposażenie placu zabaw w Skoroszycach.

 

29.03.23 r.

Zarząd OSP RP- podsumowanie zebrań sprawozdawczych, organizacja zawodów sportowo- 
pożarniczych, badania lekarskie.

30.03.23 r.

Uroczyste wręczenie promes na zakup samochodu strażackiego w Komendzie Woj. w Opolu.

Ukaże się biuletyn informacyjny w wersji papierowej – zachęcam do lektury. Na fb Wójta Gm. i na 
fb Gm. Skoroszyce będzie wydanie Głosu Skoroszyckiego tv.  

Dziękuję pięknie wszystkim Państwu  za współpracę w minionym czasokresie.

Nieustannie z poważaniem-

Barbara Dybczak

Wójt Gm. Skoroszyce

Po przedstawieniu sprawozdania przez p. Wójt o głos poprosił sołtys Starego Grodkowa, 
podziękował wszystkim uczestniczącym w Święcie Pamięci Żołnierzy Wyklętych.

Następnie Radna Kalisz podziękowała za zbliżający się remont na ulicy Działkowej w 
Skoroszycach i dodała, że  bardzo ważnym dla niej i mieszkańców, jest remont i budowa drogi na 
ul. Słonecznej i Ogrodowej.

Przewodniczący PG wspomniał o wozie strażackim , który będzie zakupiony dla OSP Chróścina, 
oraz wyraził słowa uznania dla strażaka OSP Czarnolas pana Zdzisława Ojaka za udzielenie 
pierwszej pomocy  i uratowanie życia mieszkańcowi Gminy Skoroszyce.

Ad.4

Przewodniczący przeszedł do zmian w budżecie oznajmił, że zmiany zostały szczegółowo omówio-
ne na komisji, zaproponowane zmiany Pani Skarbnik wprowadziła już do WPF.
P Skarbnik dodała, że dopisała jeszcze 1 pkt dot. limitu ustalenia wysokości podwyżki.

Głos zabrała Radna Juśkiewicz, która oznajmiła, że zostały ściągnięte środki przeznaczone na kana-
lizację w Sidzinie i przesunięte na remont Pawilonu Sportowego w Skoroszycach, dodatkowo 
mowa jest o pożyczce. Wyraziła obawę, że kontynuacja budowy kanalizacji w Sidzinie  może nie 
nastąpić.
P. Wójt wyjaśniła, że środki na kanalizację były zaprogramowane z pożyczki. Innych nie ma. Ta 
sprawa jest jasna od chwili głosowania przez RG nad przyjęciem budżetu gminy na rok 2023. Kre-
dyt na kanalizację zamierzamy wziąć z WFOŚ, jest to kredyt preferencyjny na ok. 2%. Nadto pla-
nuję wnieść wniosek do Polskiego Ładu na budowę kanalizacji w Sidzinie. Czy je otrzymamy – 
sprawa otwarta jak zawsze.

Następnie Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały, po czym zarządził głosowanie.

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych przy nieobecności Radnej Gawlas i Radnego Kapinosa



Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się
1. Sokołowski Henryk X
2. Fornalik Urszula X
3. Kalisz Anna X
4. Borelowska X
5. Gawlas Katarzyna nieobecna
6. Gmyr CzesławaX
7. Jakisz Jan X
8. Juśkiewicz Aurelia X
9. Kapinos Marcin nieobecny
10. Klimas PiotrX
11. Kraska Rafał X
12. Rogalińska Janina X
13. Rzepka MarcinX
14. Srebniak JanX
15. Winnik Kazimierz X

Przewodniczący RG: 13 głosami ,, za” uchwała w sprawie zmian w budżecie 2023 r. została 
przyjęta.

Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 
finansowej.
Głos zabrał Przewodniczący RG wyjaśnił, że WPF tożsamy jest z uchwałą budżetową.

Przewodniczący RG, odczytał uchwałę i zarządził głosowanie.

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych przy nieobecności Radnej Gawlas i Radnego Kapinosa

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się
1. Sokołowski Henryk X
2. Fornalik Urszula X
3. Kalisz Anna X
4. Borelowska X
5. Gawlas Katarzyna nieobecna
6. Gmyr CzesławaX
7. Jakisz Jan X
8. Juśkiewicz Aurelia X
9. Kapinos Marcin nieobecny
10. Klimas PiotrX
11. Kraska Rafał X
12. Rogalińska Janina X
13. Rzepka MarcinX
14. Srebniak JanX
15. Winnik Kazimierz X

Przewodniczący RG: 13 głosami ,, za” uchwała w sprawie zmiany WPF  została przyjęta.

Ad.6  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Skoroszyce w 2023 r.



Przewodniczący RG wyjaśnił, że jest to uchwała podejmowana corocznie, dodał, że była omawiana 
na komisji wspólnej, po czym odczytał ją , następnie zarządził głosowanie w tej sprawie.

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych przy nieobecności Radnej Gawlas i Radnego Kapinosa

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się
1. Sokołowski Henryk X
2. Fornalik Urszula X
3. Kalisz Anna X
4. Borelowska X
5. Gawlas Katarzyna nieobecna
6. Gmyr CzesławaX
7. Jakisz Jan X
8. Juśkiewicz Aurelia X
9. Kapinos Marcin nieobecny
10. Klimas PiotrX
11. Kraska Rafał X
12. Rogalińska Janina X
13. Rzepka MarcinX
14. Srebniak JanX
15. Winnik Kazimierz X

Przewodniczący RG: 13 głosami ,, za” uchwała została podjęta.

Ad.7 Przewodniczący RG odczytał uchwałę w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań z 
zakresu wspierania rodziny za 2022 rok  oraz przedstawienie potrzeb związanych z realizacją za-
dań, która omówiona była na Komisji wspólnej,  po czym nastąpiło głosowanie

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych przy nieobecności Radnej Gawlas i Radnego Kapino-
sa

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się
1. Sokołowski Henryk X
2. Fornalik Urszula X
3. Kalisz Anna X
4. Borelowska X
5. Gawlas Katarzyna nieobecna
6. Gmyr CzesławaX
7. Jakisz Jan X
8. Juśkiewicz Aurelia X
9. Kapinos Marcin nieobecny
10. Klimas PiotrX
11. Kraska Rafał X
12. Rogalińska Janina X
13. Rzepka MarcinX
14. Srebniak JanX
15. Winnik Kazimierz X

Przewodniczący RG: 13 głosami ,, za” uchwała została podjęta.



Ad. 8 . Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na  na współdziałanie Wójta Gminy Skoro-
szyce oraz Kierownika Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół i Przedszkoli w 
zakresie m. in. wysokości przyznanego Dyrektorowi wynagrodzenia za pracę oraz kształcenia spe-
cjalnego uczniów.

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji oznajmił, że Komisja przepracowa-
ła temat, przeanalizowała go, sporządziła projekt uchwały do zaproponowania RG i wyciągnęła 
wnioski zawarte w uzasadnieniu do uchwały. Przewodniczący SWiP odczytał uchwałę wraz z uza-
sadnieniem.
Przewodniczący RG zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie.
Głos zabrała Dyrektor Stasica, która oznajmiła, że tę sytuację będą rozstrzygały RIO i PIP

 Przewodniczący RG zarządził głosowanie.
Po głosowaniu Przewodniczący RG zarządził przerwę do  godz.11:50

 Ad 9a Po wznowieniu obrad Przewodniczący RG odczytał uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie umowy dzierżawy na okres kolejnych 3 lat. Zarządził głosowanie.

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych przy nieobecności Radnej Gawlas i Radnego Kapino-
sa

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się
1. Sokołowski Henryk X
2. Fornalik Urszula X
3. Kalisz Anna X
4. Borelowska X
5. Gawlas Katarzyna nieobecna
6. Gmyr CzesławaX
7. Jakisz Jan X
8. Juśkiewicz Aurelia X
9. Kapinos Marcin nieobecny
10. Klimas PiotrX
11. Kraska Rafał X
12. Rogalińska Janina X
13. Rzepka MarcinX
14. Srebniak JanX
15. Winnik Kazimierz X

Przewodniczący RG: 13 głosami ,, za” uchwała została podjęta.

Ad.9 Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań zawartych w Wieloletnim Programie Współpracy 
Gminy Skoroszyce w 2022 r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontaria-
cie.
Przewodniczący RG podziękował wszystkim działaczom za trud, pracę i oddanie sportowi.
Radny Kraska wspomniał, że podziękowania należą się wszystkim działaczom: strażakom, KGW i 
wszystkim działającym na terenie Gminy Skoroszyce.
Pani Wójt dodała, że należy pamiętać również o klubie wędkarskim, hodowcach gołębi, klubie se-
niora, harcerzach – wszystkie te działania są ważne.
Szkoła w Sidzinie również podjęła starania, aby założyć drużynę harcerską.



Radni sprawozdanie przyjęli w głosowaniu poprzez podniesienie ręki – 12 głosów za przyjęciem 
sprawozdania przy nieobecności Radnej Gawlas, Radnej Rogalińskiej i Radnego Kapinosa.

Ad. 10 Wolne wnioski i zapytania
Głos zabrała Kierownik GZEASiP, podziękowała p. Wójt za objęcie patronatem „Biegu Wilczym 
Tropem”, dodała, że jako radna wojewódzka złożyła do Marszałka Buły 2 wnioski o:
- wsparcie finansowe na Festiwal Góralski
- 20 tys. zł. na imprezę Lato Kresowe w połączeniu z dożynkami dla Starego Grodkowa.

Przewodniczący RG wspominał, że na Komisji Wspólnej rozmawiano o Erasmusie i w związku z 
tym zapytał o organizację tego wydarzenia.
P. Dyrektor odpowiedziała, że wszystko jest dograne, szkoła czeka tylko na potwierdzenie, że poje-
dzie 19 uczniów.
W dalszej części obrad dyskutowano o porządkowaniu i sprzątaniu wiosek, zatrzymano się na  spra-
wie parku w Chróścinie, którego gmina nie jest jedynym właścicielem.

Następnie p. Kierownik GZEASiP powiedziała o środkach pozyskanych z Programu Erasmus na 
wyjazdy dzieci ze szkoły w Sidzinie i Skoroszycach oraz, wsparciu z IPN  dzięki , któremu zorgani-
zowana zostanie dla dzieci wycieczka do Warszawy- kongres IPN.

 
Ad.11,12,13 Po dyskusji Przewodniczący RG podziękował zebranym,  wspólnie z  P.Wójt złożyli życzenia
świąteczne i zamknął obrady.

Sporządziła :
R.Czeropska


